

New CLE Course in Montreal: Criminal and Civil Liability for War Crimes, Genocide and Torture

On October 1st and 2nd, an exciting new legal and professional development course is being offered in Montreal by the Canadian Centre for International Justice. Bringing in some of Canada's leading experts and lawyers in this field, the course will cover a variety of topics relating to the pursuit of international justice for war crimes, crimes against humanity, genocide and torture. Day 1, held in English, will provide an overview of the mechanisms of international justice in Canada, Québec and internationally. Day 2, held in French, goes into more depth on the issues and challenges that arise in civil and criminal cases for human rights atrocities.

Participants can register for both modules, or come for one day only. The course does count for CLE purposes under the Law Society of Upper Canada and accreditation is currently being sought under the Barreau du Québec. Non-lawyers with an interest in human rights, conflict and post-conflict studies, transitional justice, national security and developing countries are more than welcome.

The course will be held October 1st and 2nd at the McGill University Faculty of Law and is co-sponsored by the McGill Centre for Human Rights and Legal Pluralism. For more information about the course, including the course outline and the biographies of instructors, or to register, visit <http://www.ccij.ca> You can also contact Jayne Stoyles at jstoyles@ccij.ca with questions about the course or registration.

Nouveau cours de formation permanente à Montréal : Responsabilité pénale et civile pour crimes de guerre, génocide et torture

Ce mois d'octobre, un nouveau cours de formation permanente de deux jours sera offert à Montréal par le Centre canadien pour la justice internationale. Rassemblant quelques-uns des experts et avocats les plus qualifiés dans ce domaine, ce cours aborde une variété de sujets liés à la justice internationale pour concernant les crimes de guerre, les crimes contre l'humanité, le génocide et la torture. La première journée, offerte en anglais, présente un aperçu des mécanismes de la justice internationale aux niveaux canadien, québécois et international. La deuxième journée, offerte en français, traite en profondeur de quelques questions et défis qui surviennent dans des affaires pénales et civiles impliquant des violations sérieuses des droits humains.

Les participants peuvent s'enregistrer pour les deux jours ou pour une journée seulement. Ce cours constitue une activité rencontrant les exigences minimales de formation juridique continue du Barreau du Haut-Canada et la reconnaissance de cette activité auprès du Barreau du Québec est en cours d'obtention. Le cours est également ouvert aux non-juristes intéressés par les droits humains, les études portant sur les situations des conflits et d'après-conflit, la justice de transition, la sécurité nationale et les pays en voie de développement.

Ce cours se tiendra à la Faculté de droit de l'Université McGill les 1 et 2 octobre et est organisé en partenariat avec le Centre de McGill sur les droits humains et le pluralisme juridique. Pour plus d'informations sur le cours, notamment le plan de cours et les biographies des enseignants, ou pour s'enregistrer, visitez: <http://ccij.ca/programs/outreach-education/cle/index.php>. Vous pouvez également contacter Sébastien Jodoin à sjodoin@ccij.ca si vous avez des questions sur le cours ou l'enregistrement.